
Rada Gminy Wilkowice
Radni-Sesja

Protokół nr XLIX/2022
z sesji w dniu 29 grudnia 2022 r.,

która odbyła się w Urzędzie Gminy w Wilkowicach

Obrady rozpoczęto 29 grudnia 2022 r. o godz. 12:00, a zakończono o godz. 14:57 tego samego dnia.
W posiedzeniu wzięło udział 13 członków.

Obecni:

l. Adam Bysko
2. Dariusz Dobija
3. Mirosław Goliszewski

4. Dariusz Kanik

5. Krzysztof Krajewski
6. Antoni Kufel

7. Marcin Kwiatek

8. Elżbieta Lenda

9. Alina Macher

10. Bożena Maślanka

11. Katarzyna Seneta
12. Marcin Stawinoga
13. Piotr Wałeczek

l. Otwarcie XLIX sesji Rady Gminy Wilkowice, stwierdzenie prawomocności obrad.
Przewodniczący Rady Gminy Wilkowice P. Marcin Kwiatek o godz. 12.00 otworzył XLIX sesję Rady
Gminy Wilkowice.
Następne przedstawił informację o przetwarzaniu wizerunku na sesjach Rady Gminy Wilkowice.

Powitał serdecznie wszystkich przybyłych na sesję, tj.:
Wójta Gminy Wilkowice pana Janusza Zemanka,
radnych rady powiatu bielskiego: panią J. J. Piechotę, pana G. Gabora oraz pana A. Caputę,
wszystkich radnych obecnych na sali sesyjnych - //sto obecności radnych stanowi załącznik nr
l do protokołu
Sekretarza Gminy panią Alicję Kaszka - Micherdzińską,
Skarbnika Gminy panią Aleksandrę Kastelik,
pana Arkadiusz Dyk - informatyka, który zapewnia sprawne działanie naszego systemu,
panią Małgorzatę Lempart z Biura Obsługi Rady, która czuwa na protokołem z sesji,

Na podstawie listy obecności stwierdził, że aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 13 radnych, co wobec
ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum, pozwalające na podejmowanie
prawomocnych decyzji.
(nieobecni: radna Małgorzata Olma, radny Robert Kudzia).

2. Przedstawienie porządku obrad.
Przewodniczący przedstawił porządek posiedzenia, który stanowi załącznik nr 2 do protokołu.

3. Wnioski w sprawie zmian do porządku obrad.
Wniosek o w/w zmianę przedstawił Przewodniczący Rady. Jest on wynikiem analizy uchwał przez
Komisję Infrastruktury i Ochrony Środowiska i poddał go pod głosowanie.
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Wniosek o zmianę porządku obrad sesji w dniu 29 grudnia 2022 r. polegającą na zdjęciu z pkt 10
porządku obrad - podjęcie uchwał w sprawie - ppkt a tj. uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy
w miejscowości Wilkowice (obręb ewidencyjny: Wilkowice, jednostka ewidencyjna: Wilkowice),
Następnie poddał go pod głosowanie.

Głosowano wniosek w s rawie:

Wniosek o zmianę porządku obrad sesji w dniu 29 grudnia 2022 r. polegającą na zdjęciu z pkt 10
porządku obrad - podjęcie uchwał w sprawie - ppkt a tj. uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy
w miejscowości Wilkowice (obręb ewidencyjny: Wilkowice, jednostka ewidencyjna: Wilkowice),

W ni ki tasowania

Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

W niki imienne:

Za(13)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Katarzyna Seneta, Marcin
Stawinoga, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (2)
Robert Kudzia, Małgorzata Olma

W/w wniosek podjęty został jednogłośnie.

4. Informacja Radnych Rady Powiatu o podjętych działaniach na rzecz Gminy Wilkowice.
Głos zabrał radny powiatowy Adam Caputa:

poinformował, że Rada Powiatu Bielskiego 22 grudnia 2022 r. uchwaliła budżet na
2023 r. Zostały w nim uwzględnione środki na zadanie - budowa mostu na rzece
Białce,

wraz z radnym G. Gaborem podjęto działania związane z rozpoczęciem tematu
dotyczącego budowy ronda na skrzyżowaniu ulic: Zdrojowa, Fatata i ul. Szczyrkowska.
Efektem tych działań jest opinia Komendy Miejskiej Policji, która jednoznacznie
wskazuje na to, że to właśnie rondo powinno rozwiązać problemy związane
z bezpieczeństwem. Zdaniem komendy policji rondo jest najlepszym rozwiązaniem
w tym rejonie. Temat będzie pilotowany dalej. O kolejnych efektach działań będzie
informował na bieżąco,
jest członkiem rady społecznej pogotowia ratunkowego. Poinformował, że do
bielskiego pogotowia trafi nowa karetka, która rozpocznie swoją pracę w stacji
w Szczyrku, po nowym roku tj. w styczniu. W przyszłym roku rozpoczynamy
procedurę kupna karetki do stacji pogotowia w Wilkowicach. Rozpoczęcie procedury
przetargowej będzie miało miejsce w 2023 r.,

Głos zabrał radny powiatowy Grzegorz Gabor, który w imieniu radnych powiatowych podziękował za
całoroczną współpracę, bardzo dobrą, zarówno przy inwestycjach, tych które prowadzi powiat, jak
i wielu innych sprawach. Zapewnił o pomocy ze strony radnych powiatowych. Radni powiatowi starali
się pomóc, aby praca w samorządzie Gminy Wilkowice przebiegała dobrze.
Życzył, aby Rada Gminy Wilkowice uchwaliła ten ciężki budżet, ale żyjmy nadzieją, że pojawią się
środki zewnętrzne w 2023 r. i pan Wójt będzie je pozyskiwał, z czego jest znany.
Zaapelował o współpracę na takim samym poziomie również w roku 2023.
Zapewnił, że radni powiatowi dołożą starań, aby inwestycje związane z powiatem bielskim były
realizowane.
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Przewodniczący Rady Gminy M. Kwiatek podziękował radnym powiatowym za wspólnych czas, za
obecność, za działania, dzielenie się nimi, reagowanie na potrzeby.
Podziękował za czuwanie i zabieganie o naszą gminę. Poprosił o dalsze działania. Życzył dużo zdrowia,
siły i wytrwałości w walce o to, co dla naszej gminy jest potrzebne.

Następnie głos zabrał Wójt, który podziękował za trudny rok w którym wiele udało się zrealizować.
Za wstawianie się za naszą gminą, która rozwija się dzięki zaangażowaniu radnych.

5. Sprawozdanie Wójta o pracy w okresie międzysesyjnym.
Wójt przedstawił informację o pracy w okresie międzysesyjnym.

ZAMÓWIENIA PUBLICZNE:

Postępowania:

l. W dniu 13. 12. 2022 r. ogłoszono postępowanie na "Zakup paliwa na potrzeby Referatu Służb
Technicznych i Straży Gminnej na 2023 rok".

2. W dniu 19. 12. 2022 r. ogłoszono postępowanie na "Udzielenie kredytu w wysokości 1.500. 000, 00
zł na sfinansowanie planowanego deficytu budżetowego".

Podpisanie umów
l) W dniu 28. 12.2022 r. podpisano umowę na "Budowę sieci kanalizacyjnej do budynków na terenie

gminy Wilkowice" z Firmą Budowlaną WULKAN Piotr Pająk na kwotę brutto: 1.008. 463, 47 zł.
2) W dniu 29. 12. 2022 r. nastąpi podpisanie umowy na "Zakup paliwa na potrzeby Referatu Służb

Technicznych i Straży Gminnej na 2023 rok" z firmą BOMAR Marek Kołtowski, Bogdan Sromek
Spółka Jawna na kwotę brutto: 278. 029, 20 zł.

3) W dniu 29. 12.2022 r. nastąpi podpisanie umowy na "Udzielenie kredytu w wysokości
1. 500. 000, 00 zł na sfinansowanie planowanego deficytu budżetowego" z Bankiem Spółdzielczym
w Bystrej, ul. Zdrojowa 3, 43-360 Bystra na kwotę brutto: 782.052,06 zł.

Zamówienia w grupie zakupowej Powiatu Bielskiego

l) Prąd
Z dniem 31.12.2022 r. wygaśnie obowiązująca umowa zakupu energii elektrycznej z dotychczasowym
sprzedawcą. Po przeprowadzeniu dwóch postępowań przetargowych na zakup energii w 2023 roku
nie udało się wybrać nowego sprzedawcy ponieważ nie zostały złożone żadne oferty. W związku
z tym zgodnie z ustawą z dnia 10 kwietnia 1997 r. - Prawo energetyczne naszym sprzedawcą
rezerwowym od 01. 01.2023 r. został TAURON Sprzedaż sp. z o. o.

2) Gaz
Z dniem 31. 12. 2022 r. wygaśnie obowiązująca umowa zakupu paliwa gazowego z dotychczasowym
sprzedawcą. Po przeprowadzeniu dwóch postępowań przetargowych na zakup gazu w 2023 roku, nie
udało się wyłonić dostawcy. W związku z tym zgodnie z ustawą z dnia 10 kwietnia 1997 r. - Prawo
energetyczne naszym sprzedawcą rezerwowym od 01. 01. 2023 r. zostanie PGNIG.

KANALIZAUA:
Ogółem Projekt: wykonano: 84,4 km - zaawansowanie rzeczowe 99, 9%, w tym:
> Projekt podstawowy: 100%
> Zadanie 13, dodatkowe (Kręta, Karpacka, Jesionowa, Borsucza): 100%
> Zadanie 14, dodatkowe (Malinowa, Kolejowa, Swojska): 100%
> Zadanie 15, dodatkowe (Szczyrkowska, Wrzosowa): 90%
Do wykonania w ramach zadania 15 pozostało około 40 m kanalizacji - wg zapewnień wykonawcy
wszystkie roboty budowlane zostaną zakończone do 12. 01. 2023 r
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W całym roku 2022 wykonano ponad 24,2 km sieci kanalizacyjnej.

Stopień podłączeń do kanalizacji (Efekt ekologiczny): 77%
Stan podłączeń do sieci kanalizacyjnej: do sieci kanalizacyjnej na 31.10.2022 r. podłączonych jest
około 1300 budynków (z planowanych 1695).
Ilość mieszkańców korzystających z nowo wybudowanej kanalizacji: około 4400 (docelowo 5681 do
31. 12. 2023)
W roku 2022 podłączyło się około 400 budynków, co umożliwiło korzystanie z kanalizacji około 1400
mieszkańcom.

Stopień zaawansowania finansowego (faktury zapłacone): 94%
> Zaawansowanie finansowe Projektu (ogółem wydatki zafakturowane + Końcowe Świadectwo

Płatności): 98%
- 79, 5 min zł brutto (z 80,4 min - szacowany koszt całkowity Projektu po rozliczeniach)

> Wykorzystanie dotacji: 41, 9 min zł z 43, 3 min zł - 97%, w tym w roku 2022:1, 2 min zł
> Wykorzystanie pożyczki: 19, 2 min zł z 20, 9 min zł - 92%, w tym w roku 2022: 3, 0 min zł
> Środki własne - wydatkowane dotychczas: 18,7 min zł (ogółem w tym VAT 13, 9 min zł), w tym

w roku 2022: 1,6 min zł w tym VAT 0,73 min zł (w ramach Projektu) i 0,74 min zł (związanych
z Projektem poza Projektem).

Bieżące sprawy.
> Realizowane są postępowania w sprawie ustanawiania służebności posadowienia i przesyłu

nowo wybudowaną kanalizacją ściekową. Dotychczas zakończono 146 spraw, podpisując
odpowiednie akty notarialne.

W trakcie przygotowań jest umowa dzierżawy (eksploatacji) tłoczni "ŁUBINOWA" i "HUCISKA" dla
AQUA S.A. w Bielsku-Białej, która zapewni fachową obsługę i eksploatację naszych tłoczni.

W dniu 22. 12. 2022 r., po dokonanych rozliczeniach końcowych zawarty został Aneks nr 9 do umowy
budowlanej - RU-0238/2018 - Budowa kanalizacji Etap II - obszar D, E, Fl, F2, obniżający
wynagrodzenie wykonawcy (Firma WULKAN), z kwoty netto 36.829.117,60 zł na kwotę 35.982.117,03
zł (o ok. 847 tyś. zt).

W dniu 27. 12. 2022 r. Inżynier Projektu przedstawił Końcowe Świadectwo Płatności dla Zadania Etap II
na kwotę netto 2. 608. 789, 94 zł. Świadectwem tym rozliczone zostały wszystkie roboty budowlane
w ramach Projektu POIiŚ.

Uwagi i uwarunkowania:
> Termin uzyskania Efektu rzeczowego - 31.03.2023 r. (niezagrożony)
> Termin uzyskania Efektu ekologicznego - wg Umowy o dof. : 31.12.2023r. - bez zmian.
> Przewidywany termin złożenia wniosku o płatność końcową Projektu luty/ marzec 2023 r.

Wniosek o płatność końcową kończy Projekt i tym samym zamyka finansowanie w ramach Projektu.

PLANOWANIE PRZESTRZENNE - bez zmian od ostatniej Sesji Rady Gminy Wilkowice - trwają nadal
prace projektowe nad Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy
Wilkowice.

6. Informacja Przewodniczącego Rady o pracy w okresie międzysesyjnym.
Informację o pracy w okresie międzysesyjnym przedstawił Przewodniczący Rady. Obejmowała ona
okres od 30. 11. 2022 r. do 29. 12. 2022 r:

l) l grudnia - pogrzeb śp. Józefa Kąkola
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2) 2 grudnia - 25-lecie Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych
3) 2 grudnia - Wernisaż konkursu malarstwa na szkle i rzeźby w GBP
4) 4 grudnia - Pump Track Race na hali GOSiR
5) 4 grudnia-Mikołajki w Mesznej
6) 5 grudnia - Rada Sołecka w Wilkowicach
7) 6 grudnia - Rada Sołecka w Bystrej
8) 7 grudnia - spotkanie z dyrektorami szkół podstawowych
9) 11 grudnia-Jarmark Bożonarodzeniowy w GOK Promyk
10) 12 grudnia - Beskidzki Jarmark Bożonarodzeniowy w Szczyrku (organizowany m. in. przez

miasto Szczyrk oraz powiat bielski)
11) 14 grudnia -wigilia dla osób samotnych

7. Informacja Przewodniczącego Rady o pisemnych interpelacjach i zapytaniach radnych.
Radni powiatowi opuścili salę posiedzeń.

Przewodniczący Rady poinformował, że od czasu ostatniej sesji nie wpłynęły żadne interpelacje, ani
zapytania radnych. Przypomniał, że złożone dokumenty i odpowiedzi na nie są dostępne w BIP.

8. Informacja Przewodniczących komisji na temat wniosków wypracowanych na komisjach.
Komisja Skarg, Wniosków i Petycji - przewodniczący komisji K. Krajewski poinformował, że
komisja nie miała posiedzenia w grudniu br.,
Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych przewodniczący komisji A. Kufel poinformowat,
że na posiedzeniu 21 grudnia br. Komisja wniosków nie sformułowała,
Komisja Sportu Turystyki Zdrowia i Promocji Gminy przewodnicząca komisji A. Macher
poinformowała, że komisja na posiedzeniu 28 grudnia wniosków nie sformułowała,
Komisja Infrastruktury i Ochrony Środowiska Przewodnicząca komisji przewodnicząca
B. Maślanka poinformowała, że komisja miała posiedzenie 22 grudnia br. i wypracowała
jeden wniosek, który dotyczył braku udzielenia rekomendacji dla uchwały w sprawie nadania
nazwy ulicy w miejscowości Wilkowice (obręb ewidencyjny: Wilkowice, jednostka
ewidencyjna: Wilkowice),
Komisja Budżetu, Strategii i Rozwoju Gminy przewodnicząca komisji K. Seneta
poinformowała, że komisja na posiedzeniu 28 grudnia br. wniosków nie sformułowała,
Komisja Rewizyjna - przewodnicząca komisji E. Lenda poinformowała, że komisja miała
posiedzenie 16 grudnia br. na którym wniosków nie sformułowano. Przewodnicząca komisji
dodała, że komisja zapoznała się z projektem budżetu na 2023 r. do którego nie miała uwag.

9. Procedura uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023 - 2036 oraz budżetu na
2023 r.:

a) przedstawienie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023 - 2036 oraz projektu budżetu
gminy na 2023 r. wraz z uzasadnieniem,

P. Skarbnik omówiła Wieloletnią Prognozę Finansową na lata 2023 - 2036. Dokonała szczegółowej
analizy przedsięwzięć w podziale na zadania majątkowe i bieżące oraz zadania wspótfinansowane ze
środków DE-załącznik nr 2.
Ponadto poinformowała, że po wprowadzeniu autopoprawki do budżetu w stosunku do projektu nie
ma WPF zadania Senior Plus, które zostało usunięte z projektu budżetu na 2023 r. oraz Wieloletniej
Prognozy Finansowej na lata 2023 -2036.
Następnie omówiła zadania pozostałe finansowane z budżetu gminy lub współfinansowane innymi
środkami zewnętrznymi, ale nie z UE.
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Następnie P. Skarbnik przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Wilkowice na lata 2023 - 2036.

Omówiła ponadto główne założenia budżetu na 2023 rok z uwzględnieniem autopoprawki.
Dochody (bieżące i majątkowe), wydatki (bieżące i majątkowe), deficyt - 15.464.850 zł, źródła
pokrycia deficytu, przychody i rozchody budżetu, rezerwy (ogólna i celowa), maksymalną wys.
pożyczek, jaką wójt może udzielić w 2023 r. jak również maksymalną wysokość poręczeń udzielonych
przez Wójta w 2023 r., limity zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek w łącznej wys.
16. 000. 000, 00 zł.

Rada upoważnia również wójta do lokowania w trakcie realizacji budżetu czasowo wolnych środków
na rachunkach bankowych w innych bankach niż bank prowadzący obsługę budżetu gminy,
dokonywania zmian w planie wydatków budżetu w granicach działu, pomiędzy wszystkimi grupami
wydatków klasyfikacji budżetowej, w tym również polegających na przesunięciach wydatków
w planach pomiędzy jednostkami budżetowym oraz dokonywania zmian w planie dochodów
iwydatków budżetu jednostki samorządu terytorialnego, w tym do dokonywania przeniesień
wydatków między działami klasyfikacji budżetowej w celu realizacji zadań związanych z pomocą
obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa.

b) przedstawienie opinii poszczególnych Komisji Rady Gminy o projekcie uchwały budżetowej,

Pozytywne opinie komisji o projekcie uchwały budżetowej przedstawili przewodniczący
następujących komisji: Komisja Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych; Komisja Sportu, Turystki
Zdrowia i Promocji Gminy; Komisja Infrastruktury i Ochrony Środowiska, Komisja Budżetu, Strategii
i Rozwoju, Komisja Rewizyjna.
Opinie komisji były jednogłośnie.

c) przedstawienie uchwał Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie:
l) opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Wilkowice projekcie uchwały w sprawie

Wieloletniej Prognozy Finansowej - załącznik nr 3 do protokołu - odczytał Przewodniczący Rady
Gminy M. Kwiatek,

2) opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Wilkowice projekcie uchwały budżetowej na
2023 rok - załącznik nr 4 do protokołu - odczytał Przewodniczący Rady Gminy M. Kwiatek,

3) opinii o możliwości sfinansowania deficytu przedstawionego w projekcie uchwały
budżetowej Gminy Wilkowice na 2023 rok - załqcznik nr 5 do protokołu - odczytał Przewodniczący
Rady Gminy M. Kwiatek

d) dyskusja nad projektem WPF na lata 2023 - 2036 oraz projektem budżetu gminy na rok 2023,

Głos zabrała radna A. Macher, która stwierdziła, że cieszą ją opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej,
dlatego, że są pozytywne.
Wychodzi na to, że przyszłoroczny budżet jest bardzo ciężki, prognoza finansowa jest ciężka.
Budżet jest logiczny, zrównoważony, kompletny, transparentny i wykonalny. Są zastrzeżenia i uwagi,
ale głównie dotyczące prognozy finansowej, olbrzymiego długu. Uwagi i zastrzeżenia dotyczą głównie
klasyfikacji, stopnia szczegółowości natomiast nie kwintesencji tego wszystkiego i to jest bardzo
ważne.

Konstrukcja tak ciężkiego budżetu z wysokim deficytem była bardzo trudna.
Przedstawiła podziękowania dla Wójta, pracowników za pracę nad tak trudnym budżetem,
a szczególnie podziękowania skierowała do Pani Skarbnik. Podziękowała za pracę, która wykracza
poza obowiązki służbowe, za zaangażowanie, za prawdomówność, za przedkładanie własnego
zdrowia nad budżetem. To była bardzo ciężka praca, aby to wszystko spiąć.
Życzyta żeby wykonanie tego budżetu było takie, aby móc chodzić z podniesionymi głowami.
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Przewodniczący Rady M. Kwiatek stwierdził, że wskazania Regionalnej Izby Obrachunkowej
w ostatnim czasie były różne jeżeli chodzi o kwestie finansowe. Teraz mamy opinie, które wyznaczają
nam kierunki na rok przyszły i lata następne (WPF).
Kwestie związane z zadłużeniem też nam się zmieniają, dlatego zwrócił się do Pani Skarbnik z prośbą,
aby przedstawiła informację na temat planowanego i realnego zadłużenia, które posiadamy.

P. Skarbnik poinformowała, że przy pierwszym budżecie tej rady na 2019 r., który faktycznie
przygotowany był jeszcze w poprzedniej kadencji zakładano, że kwota długu na koniec roku wyniesie
17.009. 465, 94 zł a zakończono rok z kwotą długu 11. 211. 784, 66 zł.
W 2022 r. mieliśmy zaplanowane, że kwota zadłużenia wyniesie 46. 500.000 zł. Wiemy już teraz, że to
zadłużenie, które przyjmowaliśmy na poziomie 46. 500.000 zł wyniesie niecałe 25.000.000 zł.
Na rok 2020 jak przyjmowany był budżet, to planowaliśmy zadłużenie na poziomie 20.000. 000 zł,
a faktyczna realizacja była na poziomie 14.000.000 zł.
Na 2021 r. plan kwoty długu na koniec roku, to prawie 35.000.000 zł a wykonanie 21. 500. 000 zł.
RIO bada te dane po stronie planu, prognozy, tymczasem wykonanie jest zupełnie inne.
W 2022 r. kwota długu na koniec roku była na poziomie 33. 500. 000 zł a teraz wiemy, że wykonanie
wyniesie niepełne 25.000.000 zł. Zadłużenie będziemy mieli o 6.000.000 zł mniejsze więc analogicznie
zadłużenie w kolejnych latach również będzie niższe.
P. Skarbnik dodała, że ma również nadzieję, że w roku 2023 wykonanie będzie niższe niż to
planowane jeżeli chodzi o zadłużenie gminy.

Wójt stwierdził, że to będzie bardzo trudny budżet, ale nie dlatego, że wzrasta zadłużenie tylko
dlatego, że spadają dochody a jednocześnie wzrastają obciążenia bieżące. Więcej zapłacimy za prąd,
za gaz. Jednocześnie wzrasta obsługa długu (spłata odsetek). Rośnie nam bardzo kwestia wydatków
bieżących. PIT - nasz największy dochód spada. Przy bardzo mocno rosnących wydatkach bieżących
i jednocześnie spadających dochodach bieżących pojawia się problem.
W tym roku następuje przecięcie krzywych dochodów i wydatków. W przyszłym roku te wykresy już
się "rozjeżdżają", a w każdym kolejnym roku będą się "rozjeżdżały" jeszcze bardziej, bo dochody nam
maleją. Musi nastąpić jakaś korekta jeżeli chodzi o finansowanie jednostek samorządu terytorialnego.
Mamy coraz więcej zadań do realizacji a środków na ich realizację coraz mniej.
Regionalna Izba Obrachunkowa bada tylko i wyłącznie dokumenty, plany. My w planach widzimy
trochę więcej. Wiemy już na dzień dzisiejszy, że spadnie nam wartość projektu kanalizacyjnego.
Mamy kilka innych pomysłów mających na celu oszczędności, które chcemy wdrażać np. czasowe
wyłączenie oświetlenia ulicznego między 23.00 a 4.00 rano. Szukamy oszczędności w różnych
obszarach, wymieniliśmy oświetlenie na sali gimnastycznej wSP nr 2 w Bystrej, co również pozwoli
na kolejne oszczędności. To zadanie spłaci się nam w ciągu 12 miesięcy.
Pytanie, co dalej będzie się działo z dochodami. Różnica między dochodami planowanymi wcześniej
a tymi które uzyskamy w przyszłym roku, to jest 4.500.000 zł.
Od trzech lat planujemy przede wszystkim w WPF wzrost dochodów w kolejnych latach. Tymczasem
od trzech lat nam te dochody maleją. Ten dokument ma niewiele wspólnego z rzeczywistością.
Wójt stwierdził, że niezależnie od tego, że ten budżet będzie ciężki, jest nastawiony dość
optymistycznie. Dochody maleją wszystkim a obciążenia również dotykają wszystkich. Musimy szukać
dochodów bieżących.
Dużo danych otrzymujemy przy dodatku węglowym. Odkryto już wiele nieprawidłowości. Z tych
informacji będziemy czerpać. Dodat, że patrzy w przyszłość ciężko, trudno, ale z optymizmem.
Budżet jest dobry, ale narzuca nam duże ograniczenia.

Przewodniczący Rady stwierdził, że mamy wskazówki Regionalnej Izby Obrachunkowe, które musimy
w trakcie roku brać pod uwagę, szczególnie przy podejmowaniu nowych inwestycji.
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e) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wilkowice na
lata 2023-2036,

Jednogłośną rekomendację Komisji Budżetu, Strategii i Rozwoju Gminy w przypadku obu uchwał
w sprawie tj. : uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wilkowice na lata 2023 - 2036
oraz przyjęcia budżetu Gminy Wilkowice na 2023 r. przedstawiła przewodnicząca K. Seneta.

Głosowano w s rawie:

podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wilkowice na lata
2023 - 2036,

W niki łosowania

Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

W niki imienne:

Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Katarzyna Seneta, Marcin
Stawinoga, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (2)
Robert Kudzia, Małgorzata Olma

Uchwała podjęta została jednogłośnie i otrzymała nr XLIX/459/2022.

f) podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia budżetu Gminy Wilkowice na 2023 r.

Głosowano w s rawie:

podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia budżetu Gminy Wilkowice na 2023 r

W niki tasowania

Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

W niki imienne:

Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Katarzyna Seneta, Marcin
Stawinoga, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (2)
Robert Kudzia, Matgorzata Olma

Uchwała podjęta została jednogłośnie i otrzymała nr XLIX/460/2022.

Przewodniczący Rady podziękował za współpracę i współdziałanie. Dodał, że współdziałanie jest
ważne i kluczowe.

Następnie Przewodniczący ogłosił 15 min. przerwę.

Po zakończeniu przerwy obrady kontynuowano.
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10. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) nadania nazwy ulicy w miejscowości Wilkowice (obręb ewidencyjny: Wilkowice, jednostka

ewidencyjna: Wilkowice) - uchwała zdjęta z porządku obrad.

b) wprowadzenia zmian do budżetu Gminy Wilkowice na 2022 r.
P. Skarbnik przedstawiła informację w sprawie proponowanych zmian w budżecie na rok bieżący.
Proponuje się:

- wprowadzić zmiany w załączniku nr l "Dochody budżetu gminy na rok 2022" do uchwały
Rady Gminy Wilkowice Nr XXXVII/357/2021 z dnia 29 grudnia 2021 roku w sprawie przyjęcia budżetu
gminy Wilkowice na 2022 rok, poprzez zwiększenie dochodów budżetu gminy o kwotę 1.280.788,00
zł, w tym:
l. Zwiększenie dochodów bieżących o kwotę 1.213.380, 00 złotych,
2. Zwiększenie dochodów majątkowych o kwotę 67.408, 00 złotych

- wprowadzić zmiany w załączniku nr 2 "Wydatki budżetu gminy na rok 2022" do uchwały
Rady Gminy Wilkowice Nr XXXVI 1/357/2021 z dnia 29 grudnia 2021 roku w sprawie przyjęcia
budżetu gminy Wilkowice na 2022 rok, poprzez zwiększenie wydatków budżetu gminy o kwotę
1.280. 788, 00 zł, w tym:
l. Zwiększenie wydatków bieżących o kwotę 1.274. 238,00 złotych,
2. Zwiększenie wydatków majątkowych o kwotę 6. 550, 00 złotych, w tym:

Zaproponowane zmiany mają odzwierciedlenie w odpowiednich załącznikach tj. dochodach,
wydatkach, załączniku majątkowym, dotyczącym przychodów i rozchodów, zestawieniu dotacji
planowanych do udzielenia, zmienia się również załącznik dotyczący Gminnej Komisji Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych i Programie Przeciwdziałania Narkomanii, w dochodach i wydatkach na
zadania wynikające z utrzymania czystości i porządku w gminie i w dochodach i wydatkach
realizowanych z funduszy przeciwdziałania COVID-19.
Największą zmianą jest wprowadzenie po stronie dochodów środków ze sprzedaży węgla 350.000 zł
jak również wprowadzamy środki, które wpłynęły na konto - 640.960 zł z funduszu przeciwdziałania
COYID-19 i są to środki na wypłatę dodatku węglowego i dodatku cieplnego.
Jeżeli chodzi natomiast o wydatki, to w/w środki wprowadzamy również po stronie wydatków
(dodatek węglowy i cieplny). Wprowadzamy również 145. 100 zł. Jest to brakująca kwota dopłaty do
odpadów. Na poprzedniej sesji na ten cel ze środków własnych dołożono już 480.000 zł. Łącznie
w roku 2022 dopłata do odpadów to 625. 100 zt ze środków własnych gminy.

Przewodniczący Rady M. Kwiatek poruszył sprawę dopłaty do odpadów. Mimo że podwyższamy
opłatę za gospodarowanie odpadami, to i tak środki na ten cel nie są wystarczające.

Jednogłośną rekomendację dla podjęcia w/w uchwały przedstawiła przewodnicząca Komisji Budżetu,
Strategii i Rozwoju Gminy Katarzyna Seneta.

Głosowano w s rawie:

Wprowadzenia zmian do budżetu Gminy Wilkowice na 2022 r.

W niki losowania

Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

W niki imienne:

Za(13)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Katarzyna Seneta, Marcin
Stawinoga, Piotr Wałeczek
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NIEOBECNI (2)
Robert Kudzia, Małgorzata Olma

Uchwała podjęta została jednogłośnie i otrzymała nr XLIX/461/2022.

c) Wprowadzenia zmian do WPF na lata 2022 - 2036.

Projekt w/w uchwały omówiła P. Skarbnik. Proponowane zmiany do WPF na lata 2022 - 2036
obejmują zmiany wprowadzone zarządzeniami Wójta oraz zmiany zatwierdzone uchwałą rady
w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu Gminy Wilkowice na 2022 r.
W w/w uchwale nie dokonano zmian na przedsięwzięciach. Przychody i rozchody pozostają na tym
samym poziomie. Dostosowano kwoty i wydatki do kwot zawartych w zmianach w budżecie.

Jednogłośną rekomendację dla podjęcia w/w uchwały przedstawiła przewodnicząca Komisji Budżetu,
Strategii i Rozwoju Gminy Katarzyna Seneta.

Głosowano w s rawie:

Wprowadzenia zmian do WPF na lata 2022 - 2036.

W niki tasowania

Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

W niki imienne:

Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Katarzyna Seneta, Marcin
Stawinoga, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (2)
Robert Kudzia, Małgorzata Olma

Uchwała podjęta została jednogłośnie i otrzymała nr XLIX/462/2022.

d) wydatków budżetu gminy, które w 2022 r. nie wygasają z upływem roku budżetowego.

Projekt w/w uchwały omówiła P. Skarbnik.
Wykaz planowanych wydatków budżetu Gminy Wilkowice na łączną kwotę 180. 750, 00 złotych, które
w 2022 roku nie wygasają z upływem roku budżetowego:
l. kwota 153.750,00 zł na sfinansowanie zadania pn. "Opracowanie projektu budowy budynku

socjalnego przy ul. Grabecznik w Wilkowicach", ostateczny termin realizacji 30 czerwiec 2023 roku
II. kwota 27. 000, 00 zł na sfinansowanie zadania pn. "Opracowanie dokumentacji projektowej skweru

przy ul. Strażackiej w Wilkowicach" ostateczny termin realizacji 30 czerwiec 2023 roku.

Przedstawiła również uzasadnienie do w/w uchwały.

Jednogłośną rekomendację dla podjęcia w/w uchwały przedstawiła przewodnicząca Komisji Budżetu,
Strategii i Rozwoju Gminy Katarzyna Seneta.

Głosowano w s rawie:

Wydatków budżetu gminy, które w 2022 r. nie wygasają z upływem roku budżetowego.
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W niki tasowania

Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

W nikł imienne:

Za(13)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Katarzyna Seneta, Marcin
Stawinoga, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (2)
Robert Kudzia, Małgorzata Olma

Uchwała podjęta została jednogłośnie i otrzymała nr XLIX/463/2022.

e) Przyjęcia planu pracy Rady Gminy Wilkowice na rok 2023.

Plan pracy na 2023 r. przedstawił Przewodniczący Rady. Jest on odzwierciedleniem tego, co było
zaplanowane w roku 2022. Załącznikiem do planu pracy rady są plany pracy poszczególnych komisji.

Głosowano w s rawie:

Przyjęcia planu pracy Rady Gminy Wilkowice na rok 2023.

W niki tasowania

Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

W niki imienne:

Za (13)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Katarzyna Seneta, Marcin
Stawinoga, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (2)
Robert Kudzia, Małgorzata Olma

Uchwała podjęta została jednogłośnie i otrzymała nr XLIX/464/2022.

11. Przyjęcie protokołu pokontrolnego w sprawie wydawanych przez Wójta pozwoleń na usuwanie
drzew oraz zgłoszeń właścicieli posesji zamiaru ich usunięcia za 2022 r.

Protokół pokontrolny w sprawie wydawanych przez Wójta pozwoleń na usuwanie drzew oraz
zgłoszeń właścicieli posesji zamiaru ich usunięcia za 2022 r. był przesłany radnym drogą mailową.
Każdy mógł się z nim zapoznać. Uwag nie wniesiono.

Głosowano wniosek w s rawie:

Przyjęcie protokołu pokontrolnego w sprawie wydawanych przez Wójta pozwoleń na usuwanie
drzew oraz zgłoszeń właścicieli posesji zamiaru ich usunięcia za 2022 r.

W niki tasowania

Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

W niki imienne:

Za (13)
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Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Katarzyna Seneta, Marcin
Stawinoga, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (2)
Robert Kudzia, Małgorzata Olma

12. Przyjęcie protokołu z sesji XLVII/2022 z 26 października 2022 r.
Protokół z sesji XLVII/2022 z 26 października 2022 r. przekazany został radnym do zapoznania się.
Uwag nie wniesiono.

Głosowano wniosek w s rawie:

Przyjęcie protokołu z sesji XLVI 1/2022 z 26 października 2022 r.

W niki tasowania

Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

W niki imienne:

Za(13)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Katarzyna Seneta, Marcin
Stawinoga, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (2)
Robert Kudzia, Małgorzata Olma

13. Wolne wnioski, komunikaty.

Przewodniczący Rady przedstawił korespondencję, która wpłynęła do rady gminy:
- mieszkanka gminy odnosi się do podjętej uchwały Rady Gminy dotyczącej skargi w sprawie

podtrzymania stanowiska wyrażonego w uchwale z 17 sierpnia 2022 r. w sprawie rozpatrzenia skargi
na działalność dyrektora Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wilkowicach. Pani w piśmie
wyraziła swoje niezadowolenie. W/w pismo zostaje dołączone do akt sprawy. Komisja Skarg,
Wniosków i Petycji będzie mogła się zapoznać w pismem na najbliższym posiedzeniu. Pismo dostępne
jest w biurze rady.

skarga skierowana do Rady Gminy na Wójta Gminy Wilkowice, w związku
z niewykonywaniem przez niego czynności nakazanych prawem, polegających na zapewnieniu
dostępu do danych przestrzennych dotyczących miejscowych planów zagospodarowania
przestrzennego za pośrednictwem usług danych przestrzennych zgodnie zobowiązującymi
przepisami prawa.
Z urzędu wyszło pismo do skarżącej z prośbą o wycofanie skargi. Odpowiedzi do dnia dzisiejszego
brak w związku z powyższym sprawę skierował Przewodniczący Rady na posiedzenie Komisji Skarg,
Wniosków i Petycji z prośbą o opinię w sprawie.

- pismo z Urzędu Marszałkowskiego w Katowicach zawierające zawiadomienie o sposobie
załatwienia petycji dot. upamiętnienia postaci dr Jekelsa. Petycja została załatwiona negatywnie
przez centrum Pulmonologii i Torakochirurgii w Bystrej.
Pytanie, co się podzieje z naszą kolejną uchwałą w tej sprawie, która jest obecnie u Wojewody.
W przypadku pierwotnej uchwały w sprawie wojewoda stwierdził jej nieważność.

- zaproszenie na mszę świętą i spotkanie opłatkowe 5 stycznia o godz. 17.00 w Kościele
Najświętszego Serca Pana Jezusa w Bielsku - Białej. Zaproszenie zostanie wysłane do radnych drogą
mailową z prośbą o potwierdzenie udziału.
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- skierowano pismo od wojewody dotyczące zaskarżonej przez wnioskodawcę rozpatrywanej
przez Radę Gminy Wilkowice skargi na dyrektora SP nr 2 w Bystrej od P. K. Z. z prośbą o przesłanie
kopii zawiadomienia o załatwieniu skargi. W odpowiedzi jaką uzyskaliśmy od Wojewody mamy
wskazane, że Wojewoda nie dopatrzył się naruszenia prawa w działaniu rady. Ponadto Wojewoda
podkreślił również, że uchwalony statut gminy Wilkowice jest zgodny z prawem.

- fundacja, której skarga była rozpatrywana przez Radę Gminy na dyrektora SP nr 2
w Wilkowicach wystąpiła z wnioskiem o informację publiczną.

Wójt, w kontekście skargi, jaka na niego wpłynęła stwierdził, że musimy zmienić stronę internetową,
aby informacje wyświetlały się bardziej wyraźnie, przejrzyście. Plan zagospodarowania, to istotna
informacji dla ludzi. Cała gmina jest objęta planami zagospodarowania przestrzennego i Jest co
publikować.
Ponadto Wójt poinformował, że zdecydowaliśmy się na wprowadzenie oszczędności energii na
ulicach polegające na wyłączaniu latarni pomiędzy godz. 23.30 a 4.00 rano. Nie tylko my tak robimy.
Jest to między innymi związane z tym, że na gminy został nałożony obowiązek wykazania się 10%
oszczędnością energii. Skrócenie czasu pracy urzędu, to nie jest dobre rozwiązanie. Przede wszystkim
chcemy oszczędzać mądrze. Chcemy, jako gmina przechodzić na alternatywne metody oświetlenia.
Na terenie gminy mamy ok. 65 punków zapalania, ale te urządzenia są bardzo stare. Najstarsze z nich
mają 30 lat. To nie są urządzenia sterowane za pomocą komputera. One wymagają ingerencji
pracowników TAURON-u (koszt 80 zł netto od puszki, od jednego nastawienia).
Docelowo wszystkie punkty zapalania na terenie gminy mają być zmienione, ale na to trzeba czasu.
Wymieniamy również latarnie na nowe - ledowe. Latarnie przy ul. Szczyrkowskiej i ul. Żywieckiej
świecą się cały czas. Czasami małe, krótkie odcinki dróg są oświetlane z oświetlenia tych dwóch
głównych ciągów, dlatego lampy na tych krótkich odcinkach będą świeciły podczas czasowych
włączeń na terenie gminy.

Przewodniczący Rady poinformował o wydłużeniu obecnej kadencji. 22 listopada 2022 r. prezydent
podpisał wydłużenie obecnej kadencji do 30 kwietnia 2024 r.
Poinformował również, że wpłynęło szereg kartek z życzeniami świątecznymi od zaprzyjaźnionych
osób, stowarzyszeń i samorządów. Kartki dostępne są w biurze rady.

Przewodniczący Rady zaproponował, aby kolejna sesja odbyła się l lutego 2023 r. (środa), jeżeli tylko
sytuacja na to pozwoli. Nie wyklucza to, być może, konieczności zwołania w styczniu sesji
nadzwyczajnej - z uwagi na kwestie związane z dodatkiem węglowym.

Wójt złożył życzenia na kolejny, nowy rok. Podziękował radnym za pracę, pomysły, których czasami
jest za dużo i nie jesteśmy w stanie ich zrealizować, za pełnienie mandatu radnego. Za
odpowiedzialność, trud i rok ciężkiej pracy.
Życzył, między innymi, aby ten przyszły rok przyniósł wiele satysfakcji, sukcesów w życiu osobistym,
dużo zdrowia i spełnienia marzeń, odcięcia się od złych rzeczy i budowania na nowo.

Przewodniczący M. Kwiatek podziękował za współpracę, za obecność na komisjach, sesjach i innych
wydarzeniach, za spotkania z mieszkańcami. Oby w przyszłym roku było jak najwięcej takich spotkań
z mieszkańcami.

Podziękował urzędowi za współpracę. Nie zawsze się zgadzamy, ale chyba też o to chodzi.
Podziękował za krytyczne słowa.
Życzenia skierował również w stronę mieszkańców, aby z nadzieją patrzeć w przyszłość.
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14. Zakończenie.

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady zakończył sesję wypowiadając formułę:
"Zamykam XLIX sesję Rady Gminy Witkowice"

Przygotował(a): Małgorzata Lempart

1-

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl

Przewodniczący
Rada Gminy Wilkowice

^^Ji^^ek

Szczegółowy przebieg Sesji, w tym treść wystąpień radnych zarejestrowany został na nośniku
elektronicznym i jest opublikowany na stronie www. wilkowice. pl, w zakładce "Gmina - Transmisje
z posiedzeń Rady Gminy" oraz na BIP-ie wzakfadce "Rada Gminy - Transmisje z posiedzeń Rady
Gminy" i stanowi załqcznik do protokołu z 29 grudnia 2022 r.

Do w/w protokołu zamączone sq również wszystkie uchwały, opinie i stanowiska wynikające
z porządku obrad.
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